

جامعة الإمارات العربية المتحدة - مخرجات التعلم المؤسسية

جامعة الإمارات العربية المتحدة، الجامعة الوطنية الرائدة في الدولة، تركز رسالتها المتميزة على دورها الرئيسي في تعليم قادة المستقبل في الدولة وتفعيل أجندة بحثية استراتيجية.

وتبذل الجامعة جهوداً حثيثة في " ... الإسهام الإيجابي في تقدم دولة الإمارات العربية المتحدة من خلال إعداد خريجين قادرين على تحمل المسؤولية وقيادة المستقبل وتوفير خدمات تعليمية ترقى للمعايير العالمية وحلول بحثية في المجالات الاستراتيجية للدولة ..."

إن تحديد وإيصال مجموعة من مخرجات التعلم على مستوى الجامعة يساعد الجامعة على تحقيق رسالتها نظراً لأن مخرجات التعلم (1) تعرف الطلبة على المتوقع منهم تحقيقه، (2) وتوجه تطوير المناهج التعليمية والخطط الدراسية والتقييم، (3) وتسهل تقييم مدى كفاءة الجامعة في تحقيق أهدافها التعليمية.

كما تحدد مخرجات التعلم المؤسسية للجامعة القدرات الأساسية التي يحتاجها الطلبة لإعدادهم لتحقيق النجاح في مجالاتهم التخصصية، وتولي أدوار قيادية في المستقبل، والمساهمة في جهود البحث العلمي الوطنية.

ويتوقع من طلبة جامعة الإمارات العربية المتحدة تحقيق مخرجات التعلم التالية خلال أعمالهم الأكاديمية في برامجهم الجامعية والتي تشمل التعليم العام والتخصص والأنشطة المرافقة للمناهج الدراسية.

عند إنجاز البرنامج الجامعي بنجاح، يتوقع من الخريجين القدرة على:

1. إثبات المعرفة والمهارات اللازمة لتخصص معين وتطبيقها بشكل أخلاقي على أرض الواقع (الكفاءة في التخصص).
2. تطبيق المهارات البحثية في أعمالهم الأكاديمية (البحث العلمي).
3. تحديد وتقييم المعلومات المستمدة من مصادر مختلفة واستخدامها بفاعلية (المعرفة المعلوماتية).
4. تحليل البيانات الكمية واستخلاص استنتاجات منطقية (الاستدلال الكمي).
5. تقييم القضايا منطقياً من منظورات متنوعة وإيجاد حلول إبداعية ومنطقية (التفكير الناقد).
6. التواصل الفعال شفهاً وكتابياً مع جمهور متنوع (الاتصال).

UAEU – Institutional Learning Outcomes

As the UAE's flagship university, UAEU has a distinctive mission, which emphasizes its central role in educating the country's future leaders and driving a strategic research agenda.

UAEU is striving to make “... *a positive contribution to the advancement of United Arab Emirates by preparing graduates for future leadership, providing quality education that meets international standards, developing research solutions in areas strategic to the nation...*”

Defining and communicating a university-wide set of learning outcomes help the university to address its mission, because learning outcomes (i) inform students about what is expected of them, (ii) guide the development of curricula, syllabi and assessment, and (iii) facilitate the evaluation of the university's effectiveness in achieving its educational objectives.

The UAEU Institutional Learning Outcomes (ILOs) define the core competencies that graduates will need to prepare them to be successful in their chosen discipline areas, assume future leadership roles, and contribute to a national research effort.

UAEU students are expected to achieve the following learning outcomes through their academic work in their degree program, including general education and the major, and their co-curricular activities.

Upon successful completion of a UAEU degree, graduates will be able to:

1. Demonstrate knowledge and skills in a particular discipline and apply these ethically in real-life contexts (***Disciplinary Competency***).
2. Apply research skills in their academic work (***Research***).
3. Locate, evaluate, and effectively use information derived from a variety of sources (***Information Literacy***).
4. Analyze quantitative data, and draw reasonable conclusions (***Quantitative Reasoning***).
5. Evaluate issues logically, from multiple perspectives, and develop reasoned and creative solutions (***Critical Thinking***).
6. Communicate effectively, both orally and in writing, to diverse audiences (***Communication***).